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De Heer Sammy Madhi 
Staatssecretaris voor Asiel 
en Migratie 
Boulevard du Jardin 
Botanique 50/175 B - 1000 
BRUXELLES 
 
Brussel, 18 augustus 2021 

 
 

 
 
Geachte Heer Staatssecretaris,  
 
 
Betreft : precaire en dringende situatie van Afghaanse vluchtelingen.  
 
 
De Orde van Vlaamse balies(OVB) en Avocats.be willen hun bezorgdheid kenbaar maken 
over de huidige situatie met betrekking tot de recente evoluties in Afghanistan en haar 
hoofdstad Kabul en de gevolgen die deze hebben voor de vele reeds erkende vluchtelingen 
of subsidiaire bescherming genietende Afghanen in België. 
 
De beelden en berichten die ons land bereiken zijn soms hallucinant en de zeer waarschijnlijke 
gevolgen van de wijziging in het regime op haar bevolking jammer genoeg maar al te goed 
gekend bij diegenen die reeds hun toevlucht zochten in ons land. 
 
Van vele advocaten horen wij dat zij overstelpt worden met radeloze mensen die het ergste 
vrezen voor hun nog in Afghanistan verblijvende familieleden, verwanten, vrienden of 
kennissen. Als vanzelfsprekend organiseren de advocaten zich zo dat zij bijstand kunnen 
bieden maar het grote probleem is dat op dit eigenste moment er geen duidelijkheid kan 
gegeven worden omdat er nog vele vragen onbeantwoord blijven. 
 
Er is veel onzekerheid. Als voorbeeld kan verwezen worden naar een beslissing die gisteren 
werd betekend (met als beslissingsdatum, gisteren 17/8/21 ! ) met daarin opgenomen een 
positieve verwijderingsadvies, zonder enige verwijzing naar bijvoorbeeld de Talibanopmars 
richting van of de inname van Kabul, gebaseerd op verouderde EASO documentatie. 
Onbegrijpelijk. 
  
Klaarheid is dan ook een must en om deze redenen verzamelden wij reeds een aantal 
pertinente vragen die gesteld worden door rechtzoekenden, vragen waarop een duidelijk 
antwoord primordiaal is om de ongerustheid niet nog te verergeren en om een minimum aan 
bijstand te kunnen verlenen. 
 
Onderstaande lijst is daarom eerder indicatief, zeker niet limitatief. 
 

/ Datum / Uw kenmerk / Ons kenmerk 
18/08/2021 Afghanistan ComVR/PC/DC 
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1. Vragen betreffende te gebruiken documenten: 

 
- Vele lokale Afghaanse autoriteiten leveren geen documenten meer af, heel wat 

mensen kunnen dan ook geen akten van burgerlijke stand meer bekomen 
waardoor verwantschap of afstammingsband niet meer kan aangetoond worden.  
Hoe kan hieraan verholpen worden? 

- Het is niet duidelijk of het Afghaanse ministerie van Buitenlandse Zaken nog 
documenten zal legaliseren.  Mogen ook niet gelegaliseerde documenten gebruikt 
worden? 

- Heel wat mensen zijn niet meer tijdig aan een paspoort geraakt en het is niet zeker 
of zij ooit nog aan een paspoort kunnen geraken.  Kan er gewerkt worden met 
laissez-passers? 

 
2. Behandeling van de aanvragen gezinshereniging door de Belgische Ambassade in 

Islamabad: 
 
De grenzen zijn gesloten, reizen is bijzonder gevaarlijk en in vele gevallen onmogelijk.  
Mogen de aanvragen tot het bekomen van een visum digitaal ingediend worden?  Mag 
dit dan rechtstreeks bij de DVZ en mag dat dan ook door de referentiepersoon gedaan 
worden?  In heel wat gebieden is geen internet meer. 

 
3. Aanvragen gezinshereniging: 

 
- Hoe snel kunnen deze aanvragen behandeld worden?  De normale 

behandelingstermijn is onhoudbaar. 
- Hoe soepel kan omgesprongen worden met de voorwaarden?  Vast werk, 

minimumloon, voldoende huisvesting? 
- Moet telkens een onderzoek naar schijnhuwelijk gedaan worden? 

 
4. Humanitaire visa: 

 
- Quid weeskinderen van familieleden? 
- Quid eigen kinderen die niet de biologische kinderen zijn? 
- Quid ouders/broers/zussen: kan een humanitair visum afgeleverd worden als 

duidelijk kan gemaakt worden dat ze in aanmerking komen voor erkenning of 
subsidiaire bescherming? 

 
5. Asielprocedures: 

 
- Nieuwe meervoudige aanvragen: kan er snel geoordeeld worden over de 

ontvankelijkheid zodat mensen recht hebben op opvang? 
- Hangende procedures: kan snel een positieve beslissing genomen worden in 

dossiers waarin geen twijfel kan bestaan? 
 
Zoals reeds vermeld werd, het zijn slechts de meest urgente en meest voorkomende vragen, 
maar ze vragen een dringend een duidelijk klaar antwoord zodat advocaten een duidelijk(er) 
antwoord kunnen geven en een correcte bijstand geven aan hun cliënten. 
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In naam van vele radeloze rechtzoekenden willen wij dan ook met aandrang verzoeken om 
een zo spoedig mogelijk antwoord van uwentwege. 
 
Met oprechte hoogachting, 

 
Xavier Van Gils Peter Callens 
Président d’AVOCATS.BE Président de l’O.V.B. 


